
Protokół Nr LIII/2024 
z LIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 29 stycznia 2024 r. 

LIII sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 1 lb, 
22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:02, a zakończono o godz. 9:53 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
3. Pan Kawałko Jan Henryk 
4. Pan Kostrubiec Piotr 
5. Pan Krawczyk Ryszard 

Radni obecni: 
6. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
7. Pani Skiba Bożena Ela 
8. Pani Słota Katarzyna 
9. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
10. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Radni nieobecni: 
1. Pan Komisarczuk Dariusz 
2. Pan Kuryło Jacek Marian 
3. Pani Polakowska Urszula Mariola 
4. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
5. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 
Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Ewelina Droździel-Szykuła 
5. Pan Marek Barcicki 
6. Pani Alicja Zawiślak 
7. 
8. Pani Aneta Moryń 

9. Pani Ewa Nogas 
10. Pani 

11. Lokalne media. 

- Wójt Gminy Adamów. 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
- Sekretarz Gminy Adamów. 
- Skarbnik Gminy Adamów. 
- Radca prawny. 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Adamowie z siedzibą w Potoczku. 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Adamowie. 

- Inspektor ds. gospodarki gruntami. 
- Właścicielka działki położonej w miejscowości 

Adamów. 

Lista obecności osób zaproszonych (Zał. Prot. Nr 2) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2025. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie pism. 

12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia LIII sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 10, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy, poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 

Wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie złożono. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów, poinformowała, że protokół poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z LII sesji VIII kadencji z dnia 
28 grudnia 2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 
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Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 3) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z LII sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 28 grudnia 2023 roku został przyjęty. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - dożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów wyjaśniła, że radni otrzymali 
materiały dotyczące przedmiotowego projektu uchwały przed planowaną sesją i w związku 
z powyższym, tak jak podczas piątkowych posiedzeń komisji poprosiła Radę o wyrażenie 
zgody na wprowadzenie w projekcie uchwały zmian dotyczących: opracowania projektu 
planu ogólnego dla gminy Adamów jako zadania bieżącego na lata 2024-2025 i zwiększenia 
środków na modernizację boisk sportowych. Ponadto wprowadzono wszelkie zmiany 
związane z otrzymanymi dotacjami na zakup samochodu z funduszu sprawiedliwości 
dla OSP Adamów oraz dotację, na pomoc uchodźcom z Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym. Skarbnik Gminy Adamów poinformowała również zebranych, że przedstawione 
zmiany mają odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz w budżecie na rok 
2024. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 7) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 8) 
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Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Skarbnik Gminy Adamów wyjaśniła, że wszelkie zmiany, o których mówiła przy Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, są wprowadzone do budżetu na rok 2024. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 10) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2025. 

Pan Adam Walczak - Zastępca Wójta Gminy Adamów przedstawił zasadność przedmiotowego 
projektu uchwały, jednocześnie wyjaśniając, iż wprowadzane zwiększone stawki oraz same 
przesłanki do ich podwyższenia były omawiane podczas posiedzenia wspólnego Komisji Stałych 
Rady Gminy Adamów w dniu 26 stycznia 2024 r. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Zastępca Wójta Gminy Adamów odczytał projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 11) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 12) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Adamów. 

Pani Ewa Nogas - inspektor ds. gospodarki gruntami wyjaśniła, że Rada Gminy Adamów 
wcześniej wyraziła zgodę na sprzedaż przedmiotowej nieruchomości położonej w Jacni. 
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W związku z decyzją mieszkańców, aby jednak tej nieruchomości nie sprzedawać, wyrażoną 
podczas zebrań wiejskich, rekomenduje się przyjęcie rzeczonego projektu uchwały. Pani inspektor 
przypomniała radnym, że szczegóły przedmiotowej sprawy były poruszane podczas posiedzeń 
komisji. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani inspektor odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 14) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Adamów. 

Pani Ewa Nogas - inspektor ds. gospodarki gruntami omówiła zasadność zbycia nieruchomości, 
informując, iż już wcześniej radni wyrazili wstępną zgodę na jej sprzedaż. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Inspektor odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Krzysztof Grela głosował 
za przyjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 16) 

Ad. 11. Rozpatrzenie pism. 

Pani Ewa Nogas - inspektor ds. gospodarki gruntami przedstawiła wniosek dotyczący zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Adamów położonej w obrębie geodezyjnym 
Kolonia-Suchowola i oznaczonej numerem ewidencyjnym 1122/4. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba skierowała przedmiotowy wniosek 
do Komisji Rady Gminy Adamów. 
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Radna Beata Tyrka-Stećko odczytała pismo, które dożyła dzisiaj do Wójta Gminy Adamów 
w sprawie naprawy drogi w miejscowości Feliksówka na odcinku od remiza OSP 
do zabudowań o nr 76,78. 
Radna poinformowała, że do przedmiotowego pisma dołączona jest również lista z podpisami 
mieszkańców. 

Ad.12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące 

Głos zabrała Pani , która wyjaśniła, że zgodnie z jej wiedzą podczas 
dzisiejszej sesji miała być przeprowadzona dyskusja na temat jej terenu, czyli działki nr 564. 

Pani zapytała, że rozumie, iż Pan Wójt nie zamierza się w tej 
sprawie wypowiadać? 

Wójt Gminy Adamów - Dariusz Szykuła stwierdził, że skoro Pani pyta, to zamierza. 

Wójt poinformował radnych, że chodzi o drogę, o której dyskutowaliśmy w piątek. Wyjaśnił 
następnie, że droga zajeżdżona biegnie przez działkę Pani . Przypomniał 
radnym, podjętą wówczas dyskusję, której przedmiotem było zabezpieczenie przejazdu 
pozostałym mieszkańcom, korzystającym z tej drogi gdzie jest utrudniony dojazd. Wójt wyjaśnił 
również, że wystąpił do właściciela działki, z informacją, iż będziemy tę drogę zasiadywać. 
Jednakże po przeprowadzonej dyskusji na komisjach radni wspólnie zdecydowali, 
że odstępujemy od tego zamiaru, a właściciel może ją ogrodzić. 
W ocenie Wójta w tym miejscu dalsza dyskusja się kończy, a Pani jest chyba 
usatysfakgonowana. 

Pani podkreśliła, że radni podjęli słuszną decyzję, z którą zgadza 
się w stu procentach, jednakże z działaniami Wójta absolutnie nie. 

Pani stwierdziła, że Wójt po pierwsze wystąpił do niej w grudniu 
z pismem grożącym i straszącym (trzy dni na otworzenie drogi, której tak naprawdę tam nie ma, 
bo jest to jej prywatny teren), łącznie z tym, jeżeli tego nie wykona, to straszona była sądem, 
a także i organami ścigania 

Pani poinformowała radnych, że była u niej Policja i z tego, co się 
orientuje, także Panu Wójtowi przedstawiła swoje stanowisko w tej sprawie. 
Następnie dodała, że nie wie, czy radni mieli okazję się z tym stanowiskiem zapoznać, jak 
również z pismem w powyższej sprawie jej pełnomocnika. Pani 
podkreśliła, że takie rzeczy także należałoby upublicznić. 

Wójt stwierdził, że podobne tematy są szczegółowo omawiane na komisjach, i zostaje podjęta 
następnie wspólna decyzja. Następnie wyjaśnił, że podobne sytuacje mieliśmy już w przeszłości 
i wówczas zasiadywaliśmy te grunty. W tym przypadku odstąpiono od tej procedury ze względu 
na koszty, czas, małą liczbę osób, które korzystają z tej drogi (tym bardziej że mieszkańcy, będą 
mieć w niedługim czasie, dojazd zabezpieczony z drugiej strony). Wójt jednocześnie podkreślił, 
że na razie korzystający z drogi dalej mają dojazd utrudniony, po czym jeszcze raz podkreślił, 
że to na komisjach omawiane są szczegóły i ustalane z radnymi dalsze działania Wójta, który 
sam nie decyduje i w tym przypadku też sam jej nie podjął, chociaż jak wynika z rozmów 
z mieszkańcami, przez 50 lat jeżdżono po tej działce. 
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Pani stwierdziła, że wzdłuż jej terenu biegnie działka 676, 
przeznaczona pod drogę gminną. Następnie zapytała, dlaczego nie podjęli Państwo inwestycji, 
(Pan jako Wójt Gminy od 2002 roku), aby właśnie w/w działka spełniała wszelkie wymagania 
drogi gminnej prowadzącej między innymi do dwóch zabudowań powyżej działki 514, 
czy chociażby do jej działki? 

Wójt odpowiedział, że nie pamięta wszystkich numerów działek. 
W dalszej części wypowiedzi wyjaśnił, że inwestycje gminne, wykonywane są na podstawie 
budżetu i akurat tutaj w budżecie tych środków na przeniesienie drogi nie było. Wyjaśnił, 
następnie, że dojazd mieszkańcy posiadali, dlatego nic w tej sprawie nie robiono. 
Wójt poinformował zebranych, iż podobna sytuacja jest jeszcze w wielu innych 
miejscowościach na terenie Gminy Adamów. 
Ponadto Wójt zaznaczył, że obecnie Gmina prowadzi 10 inwestycji drogowych z Polskiego 
Ładu, w tym, co do trzech stara się o pozwolenie na budowę specustawą tzw. ZRID-owską 
i też mamy tam protesty. 
Z uwagi na powyższe Wójt nie zgodził się ze stwierdzeniem, że Gmina nie inwestuje w drogi. 
Dodał następnie, że tam, gdzie mieszkają ludzie i występują najpilniejsze potrzeby, to staramy 
się budować drogi. W przypadku omawianej drogi tego problemu wcześniej nie było, wszyscy 
dojeżdżali, korzystali, a jak się pojawił, to starano się to jakoś zabezpieczyć. 
Kończąc wypowiedź, Wójt jeszcze raz zapewnił, że nie będziemy tych działek zasiadywać, bo tu 
nie chodzi tylko o Pani działkę, tam jest kilka działek, przez które ta droga przebiega. 

Pani zapytała, jakie przesłanki spowodowały (skąd decyzja), 
że droga powstanie na działce 677, a nie 676? 

Wójt odpowiedział, że przedmiotowa droga była zabezpieczona w funduszu sołeckim przez 
mieszkańców gminy i on tylko realizuje ten wniosek, zresztą, jak i wnioski z pozostałych 
miejscowości. 
W dalszej części wypowiedzi Wójt zaprosił do śledzenia obrad sesji Rady Gminy w celu 
nabycia i uzupełnienia wiedzy o realizowanych działaniach i inwestycjach gminnych. 

Pani zapytała o kolejną działkę równoległą do działki 676, to jest 
działkę 513, którą to poprowadzono wszelkie media do dwóch domów powyżej, i zapytała, 
dlaczego nie podjęto decyzji o tym, aby zbudować tam drogę dojazdową prosto 
do gospodarstwa i prowadzącą do lasu. 

Wójt stwierdził, że nie będzie się odnosił do tych pytań, gdyż nie pamięta wszystkich numerów 
działek i numerów dróg. Zaznaczył, że w jego opinii są to sprawy, które winne zostać 
omówione na posiedzeniach komisji. 
Wójt proponował zaprosić, Panią na takie posiedzenie, „mówił - usiądziecie wszyscy, 
przyniesiemy materiały i będziemy dyskutować....". 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała właścicielkę nieruchomości, że wcześniej może 
również złożyć swoje zapytania na piśmie. Przygotowane zostaną na nie odpowiedzi i wówczas 
będzie to rozmowa konstruktywna. 

Pani stwierdziła, że myślała, iż ma do czynienia z przygotowaną 
osobą, zwłaszcza że Pan Wicewójt powiedział, że Państwo się przygotujecie, po czym zadała 
następne pytanie dotyczące działki 709, która jest w zasobach gminnych, użytkowana 
przez dwie osoby fizyczne, w części zaorana przez jednego z rolników. Z posiadanych przez 
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nią informacji można tamtędy też jeździć i dojeżdżać do lasu, co nie jest wykorzystywane, 
dlatego w ocenie Pani ludzie są wprowadzani w błąd. 

Radny Krzysztof Grela zapytał Panią jak mamy budować drogę do lasu, skoro 
nie wszyscy nasi mieszkańcy mają dostęp do dróg utwardzonych. 

Pani odpowiadając, oceniła, że jest problem z zarządzaniem 
mieniem gminnym, ale bardzo chętnie dysponuje się mieniem prywatnym. 

Ad. 13 Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XLIII sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Protokołował; 
P R Z E W O D N I C Z Ą C A 

Adam M c z a T J 
Bożena S 

NY 

kiba 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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